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نماینده مــردم شهرســتان های نی ریز، اســتهبان و 
بختــگان در مجلــس گفت: تالاب طشــک و بختگان که 
روزگاری پشــتوانه محکمی برای کشــاورزی و دامداری 
شهرســتان های اطراف بود، امروز شــاهد باد های نمکی و 
درگیر شــدن مردم با بیماری های صعب العلاج هستیم.به 
گزارش ایلنا،فرهاد طهماسبی در مراسم روز جهانی تالاب 
به میزبانی شهرســتان بختگان افزود:مدت هاست که فریاد 
خشــکیدن دریاچه ها و تالاب بختگان و طشــک، پریشان 
و مهارلــو در گوش مــردم طنین انداز اســت، همزمان از 
زبان مردم شــنیده می شــود که بی توجهی دولت ها سبب 
بیشتر شدن آثار خشــکیدگی بر زندگی مردم شده است.

وی ادامــه داد: توقف انتقال آب بین حــوزه ای و در حوزه 
آبریز دریاچه، توقف توسعه کشاورزی در بالادست دریاچه 
و برخورد جدی با این موضوع، توقف طرح های انتقال آب 
برای کشــاورزی در حوزه آبریــز دریاچه ها، پلمپ هزاران 
چاه و اعمــال نظارت بر برداشــت آب زیرزمینی، کاهش 
آب مصرفــی کشــاورزی به میزان ۴۰ درصد با اســتفاده 
از روش هــای نوین، آموزش و ترویج کشــاورزی بهره ور و 
تخصیــص حقابه هــا از جمله راهکار هایــی احیای تالاب 
طشــک و بختگان اســت.نماینده مردم نی ریز، استهبان و 
بختگان گفت: امروز به لحاظ بی توجهی شــاهد خشکیدن 
و آثار ســوء آن بر مردم اطراف این تالاب هستیم و توسعه 
بی رویه کشــاورزی در بالادست ســبب تضییع حق مردم 
و تلاب شــده است.طهماســبی گفت: عزم ملی و انسجام 
ملی می طلبد و مجموعه دولت باید مصمم به ارائه راهکار 
عملی برای احیای تالاب بختگان و طشــک باشــد و نیاز 
است که برای اجرای مطالعات و طرح های دانشگاهی اقدام 
جدی شــود تا این مطالعات شــکل عملی به خود بگیرند.

او گفت: مردم همجوار تالاب های اســتان فارس هم مانند 
مــردم اطراف دریاچه ارومیه حق دارند که از احیای تالاب 
برخوردار باشــند و مردمان این منطقه منتظر هستند که 

نتایج این جلسات را ببینند.طهماسبی با اشاره به پیگیری 
خــط انتقال آب از خلیــج فارس برای صنعــت تا از آب 
دریاچه برای صنعت اســتفاده نشود، اظهارداشت: در کنار 
تصفیه آب  و اســتفاده برای دریاچه و کاهش مصرف آب 
ســد ملاصدرا و اختصاص برای حقابــه تالاب راهکار هایی 
است که دولت و دستگاه های مســئول استان فارس باید 
احیای تالاب انجــام دهند.نماینده نی ریز و بختگان گفت: 
پروتکل خاص و ویژه برای تالاب ها باید تدوین شود، چون 
حقابه تا به تالاب می رسد توسط سوءاستفاده گران برداشت 

می شود و یک سوم آن نصیب دریاچه نمی شود.
سدهای فارس حق آبه بختگان را بپردازند

معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان حفاظت محیط 

زیست کشــور گفت: سدهای استان فارس حق آبه تالاب 
بختــگان را ارائه نکرده اند.به گــزارش خبرنگار مهر، علی 
ســلاجقه بیان کرد: تالاب ها آخرین نقطه حوزه آبخیز به 
حســاب می آیند این در حالی اســت که تاکنون نگاهی 
انتزاعی به حوزه تالاب ها وجود داشــت زیرا تنها به خود 
تالاب ها توجه می شد با این حال نگاه به حوزه تالاب ها در 
کشور تغییر کرده و برنامه ریزی های مختلفی برای احیای 

تالاب ها در کشور تدوین شده است.
این مقام مســئول معتقد اســت که وضعیت تالاب ها 
بیانگر وضعیت موجود در حوزه آبخیز است و با نگاهی به 
این حوزه می توان آگاهی نسبی در خصوص حوزه آبریز به 
دست آورد و ادامه داد: هرچه حوزه آبخیز دارای وضعیت 

بهتری باشد تالاب دارای شرایط بهتری هم از نظر کیفی و 
هم از نظر کمی است این در حالی است بیشتر تالاب های 
کشــور دارای مشــکل بوده و حال مســاعدی ندارند.وی 
افزود: تالاب های کشــور از نظر کیفیت آب، ریز مغذی ها، 
آبزیان، پرندگان و در پوشــش گیاهی وضعیت مناســبی 
ندارند این موضوع نشــان دهنده آن است که حوزه آبخیز 
مشــرف به تالاب ها دارای وضعیت مناسبی نیست از این 
رو مســئله مدیریت جامع حوزه آبخیز یک واقعیت و یک 
نیاز اساســی برای کشور است.او خاطرنشان کرد: تالاب ها 
در ســیلاب هایی که در کشــور رویداد به عنوان یک سد 
طبیعی عمل کرده و در یکی از سیلاب هایی که در کشور 
رویداد تالاب شــادگان توانست ۴ میلیارد مترمکعب را در 

خود ذخیره کند.
معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان حفاظت محیط 
زیست کشور ادامه داد: سه سد در بالادست تالاب بختگان 
ایجاد شده که این سدها در شاهرگ اساسی حوزه آبخیز 
قرار دارند این در حالی اســت که هنوز هدف احداث سد 
سیوند مشخص نیست.او افزود: سد سیوند در حالی ایجاد 
شــده است که شــبکه انتقال آب این سد تاکنون احداث 
نشــده لازم به ذکر است که سد سیوند باید تأمین کننده 
١۵۰ میلیــارد متر مکعب حق آبه تالاب بختگان باشــد.

ســلاجقه گفت: تاکنون هیچکدام از سدهای استان حق 
آبه تالاب بختــگان را ارائه نداده اند.معاون رئیس جمهور 
تاکید کرد: پنج تالاب اســتان فــارس جز برنامه مدیریت 
جامع تالاب های کشــور هســتند و در این برنامه اعتبار 
مناســبی برای احیا و حفاظت از آنها در نظر گرفته شده 
است.سلاجقه افزود: روند احیا در استان فارس با مشارکت 
مردم و گروه های مردم نهاد آهنگ خوبی داشته و با توجه 
به حضور مــردم در طرح احیا تالاب ها اســتان فارس با 
شرایطی که اکنون دارد جز استان های برتر در حوزه احیا 

تالاب ها است.

همدان قطب تولید ســیب زمینی کشور و بارانداز آن 
محسوب می شود و افزایش قیمت  این محصول، کشاورزان 
استان و مردم کشــور را نقره داغ کرده و خبری از حذف 
دلالان و واســطه ها نیســت.به گزارش مهر، ایران جایگاه 
سیزدهم تولید ســیب زمینی در جهان و همدان جایگاه 
نخست را در ایران دارد و بیشترین مقدار محصول نیز در 

شهرستان بهار برداشت می شود.
 هم اکنــون بیش از ۹۰۰ هزار تن ســیب زمینی در 
همدان تولید می شــود.مدیر امور زراعت ســازمان جهاد 
کشاورزی اســتان همدان گفت: امســال ۲۰ هزار هکتار 
سیب زمینی در مزارع استان همدان کشت شده که برآورد 
می شــود از این ســطح ۹۰۰ هزار تن محصول برداشت 
شــود.علی بایگانه در این زمینه عنوان کرده است که در 
ســال گذشته ۲۸ هزار و ۸۰ هکتار سیب زمینی در مزارع 
همدان کشــت شده بود که ۹١۳ هزار تن محصول از این 
سطح تولید شــد.اما حال این روزها شــاهد تب بازار در 
زمینه سیب زمینی هســتیم، تبی که حتی به همدان به 
عنوان قطب تولید سیب زمینی کشور هم سرایت کرده و 
البته شــاید از همدان به دیگر استان ها رسیده است!چند 
روز پیــش بود که رئیس اتحادیه میوه و تره بار همدان با 
بیان اینکه برودت هوا و انبار کردن سیب زمینی ها توسط 
افراد سودجو سبب گرانی این محصول در بازار شده است، 
گفت: قیمت هــر کیلو ســیب زمینی در مرکز میدان بار 
همدان ١١ تا ١١ هــزار و ۵۰۰ تومان بوده که ۳۰ تا ۳۵ 
درصد هم به عنوان سود خرده فروشی بر روی این قیمت 
اعمال می شــود.رضا البرزی با تاکید بــر اینکه یک عده 
افراد ســودجو و دلال سیب زمینی را با نازل ترین قیمت از 
کشاورزان زحمتکش خریداری و در انبارها دپو می کنند، 
اظهار کرد: وقتی عرضه یک کالا کم شود قیمت آن روند 
صعودی پیدا می کند؛ اســتان همدان هیچ گونه کمبودی 
در زمینه تولید ســیب زمینی نداشته است، اما واسطه ها و 
دلالان سبب ایجاد آشــفتگی در بازار می شوند.این روند 
اگرچه قرار بود فروکش پیدا کند و شــاهد متعادل شدن 
نرخ ســیب زمینی در بازار باشــیم اما این مسیر را دنبال 
نکرد و با کمبود و افزایش بســیار قیمت این محصول در 
کشور روبرو شــدیم.به نوعی که گزارش میدانی خبرنگار 
مهر حاکی از افزایش قیمت این محصول در بازار همدان 
اســت، قیمت سیب زمینی در بازار همدان به کیلویی ١۲ 

تا ١۶ هزار تومان رسیده است.
در این زمینــه، وزیر جهاد کشــاورزی طی گفتگویی 
تلفنی با بهزاد بابایی؛ مســئول سازمان توسعه کشاورزی 
مردم همدان و مشــاور عالی خبرگان کشاورزی کشور در 
مورد گرانی بی سابقه سیب زمینی، خواستار بررسی علت 
عدم ورود سیب زمینی ها همدانی به بازار شد و گفت: چرا 
باید سیب زمینی به کیلویی ١۸ تا ۲۰ هزار تومان برسد؟ 
مشخص است که ســیب زمینی ها به بازار وارد نمی شود.

ســاداتی نژاد با بیان اینکه اگر صادرات ســیب زمینی را 
ممنوع کنیم، آیا سیب زمینی کاران خوشحال می شوند؟ 
اظهار کرد: فقط بیســت و چهار ساعت زمان برای بهبود 
بازار ســیب زمینی و کاهش قیمت ســیب زمینی تعیین 
می شود.بهزاد بابایی نیز در این زمینه با بیان اینکه سیب 
زمینی کاران در این زمینه اذعان دارند که بخشــی از این 
روند به سبب جبران خسارت بوده، گفت: ما چندین مرتبه 
برای ممنوعیت صادرات به کشاورزان هشدار داده بودیم، 
کشاورزان برای جبران خسارت سال های گذشته و ذخیره 
بــرای آینده تعلل در فروش می کنند.مســئول ســازمان 
توسعه کشــاورزی مردم همدان با بیان اینکه این موضوع 
را به کشــاورزان بارها اعلام کرده ام، عنوان کرد: یک سوم 
سود در سیب زمینی به جیب کشاورزان می رود، دلالان و 
واسطه ها سود اصلی سیب زمینی را می برند.اما به راستی 
چرا باید روند به این صورت ادامه پیدا کند؟ این روزها نه 
تنها در استان های کشــور با قیمت ناگهانی سیب زمینی 
روبرو هستیم بلکه در استان همدان به عنوان قطب تولید 
سیب زمینی کشور که بسیاری از سیب زمینی کاران آن 
در دیگر اســتان ها نیز به کشت این محصول می پردازند، 

نیز همین شرایط را دارند.
خســرو طالبی رحیق در این زمینه بــه خبرنگار مهر 
گفت: علت گرانی قیمت ســیب زمینی به ســبب شرایط 
جوی بود به نوعی که در این روزها، یک سری بارش های 
برف و باران در کشــور را شاهد بودیم.رئیس انجمن ملی 
سیب زمینی ایران خاطرنشان کرد: غرب کشور، کردستان، 
کرمانشاه، همدان، زنجان و غیره برف خوبی بارید و هوا هم 

سرد شــد؛ در این مدت، همزمان در جنوب کشور، مانند 
کرمان که فصل برداشت سیب زمینی است؛ بارندگی بود 
و همین روند موجب شد تا با کاهش سیب زمینی در بازار 
روبرو باشیم.وی خاطرنشان کرد: باران باعث کاهش عرضه 
ســیب زمینی به بازار شد و در استان های غربی نیز سرما 
و یخبندان به این موضوع دامن زد به نوعی که روستاییان 
نتوانستند سیب زمینی های خود را که در انبار بود به بازار 
منتقل کنند.رئیس کمیسیون تجارت اتاق بازرگانی استان 
همدان در پاســخ بــه اینکه »آیا این موضــوع تنها دلیل 
گرانی قیمت سیب زمینی بود؟ و اینکه چرا سیب زمینی 
همدان در دیگر اســتان ها مانند تهران ارزان تر به فروش 
می رســد؟«، گفت: سرما این قسمت را با مشکلاتی روبرو 
کرده است اما در مجموع، نیازمند ورود مناسب در عرضه 
سیب زمینی و البته ســایر محصولات کشاورزی هستیم.

طالبی رحیق ادامه داد: باید بتوانیم در این عرصه ها، بخش 
خصوصی و دولتی را در کنــار هم وارد کار کنیم؛ چراکه 
کشاورزان می بینند که سیب زمینی هایی که از آنها درب 
انبار کیلویــی ۸ هزار تومان خریداری می شــود، ناگهان 
بدون زحمت توســط واسطه ها به کیلویی ١۶ هزار تومان 
رســیده و به فروش می رسد بدین ترتیب باید بتوانیم این 

واسطه ها را حذف کنیم.
رئیس انجمن سیب زمینی استان همدان تصریح کرد: 
یک کشــاورز، یک سال ســرمایه و عمرش را گذاشته تا 
یک کیلو ســیب زمینی تولید کند، حــالا آن را کیلویی 
۸ هزار تومان می فروشــد. در عرض ۲۴ ســاعت، دیگران 
آن را بــا دو برابر قیمــت به مصرف کننده می رســانند، 
حال باید بررســی شود که این هشــت هزار تومان دوم، 
چرا با این روند در حال پیشــروی اســت؟وی ضمن ابراز 
گلایــه مندی گفت: باید دید این موضوع از کجا نشــأت 
می گیرد و چطور قرار اســت ادامه پیــدا کند، بنده بارها 
گفتــه ام که نظارت از عمده فروشــی تا خرده فروشــی 
ضعیف اســت. در عمده فروشی ســیب زمینی را کیلویی 
۹ هــزار تومان می خرند و می فروشــند، پــس چرا این 
قیمت ناگهان برای مصرف کننده گران می شــود؟طالبی 

رحیق در پاســخ به اینکــه »آیا روزبازارهــا در این بین 
می توانند کمک کننده و نقشی در تعدیل قیمت ها داشته 
باشــند؟«، اظهار کرد: در این زمینه، پیشنهادی از طرف 
انجمن ســیب زمینی ارائه کردیم، تا در دو یا ســه نقطه 
اقدام به فروش و عرضه محصولات کشاورزی مانند سیب 
زمینی شود.عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی، صنایع 
معادن و کشــاورزی ایران ادامه داد: این روند نباید توسط 
ســازمان تعاون روستایی دنبال شود، چراکه مجدد هزینه 
بر اســت بلکه بایــد، همین کشــاورزان و تولیدکنندگان 
 عمده چند نفری در جاهای خاص وارد عرضه مســتقیم

 محصولات شوند.
وی خاطرنشــان کرد: این راحت ترین کاری است که 
می تــوان در اســتان همدان در پیش گرفــت؛ اما نتیجه 
پیشــنهاد ما بــه جایی نرســیده اســت.طالبی رحیق با 
تاکیــد بر اینکه در این زمینه مــا می توانیم محصولات را 
در جاهایی مشــخص و معین نه زیــر نظر میادین میوه و 
تره بار به فروش برســانیم، اظهار کــرد: در میادین میوه 
و تــره بار روی هر کیلو ســیب زمینی دو هــزار تومان و 
دیگر مبالغ اضافه می شــود و اینها موجب افزایش دوباره 
هزینه ها برای مصرف کنندگان می شود.رئیس انجمن ملی 
سیب زمینی ایران تصریح کرد: تولیدکنندگان می توانند با 
عرضه مستقیم وارد کار شــوند و کیسه های ١۰ کیلویی 
ســیب زمینی را به قیمت های مناسب به فروش برسانند 
امــا باید برای این موضوع برنامه ریزی شــود و به مرحله 
اجرایی برسد.اســتان همدان درحالی قطب تولید ســیب 
زمینی کشور و بارانداز این محصول محسوب می شود که 
این روزها افزایش قیمت های سیب زمینی مردم همدان را 
نقره داغ و خبری از حذف دلال نیســت.برای این موضوع 
چه تصمیماتی قرار اســت اندیشیده شــود؟ ورود بسیار 
دلالان و واســطه ها به این موضــوع نه تنها موجب گرانی 
این محصول در بازارهای کشــور بلکه کمبود آن هم شده 
است.نکته دیگر، غرفه های عرضه مستقیم این محصول در 
همدان است که بارها مطرح اما تاکنون به نتیجه نرسیده 
است؛ موضوعی که باید در آن شاهد عرضه مستقیم، بدون 
واسطه و البته بدون ورود سازمان تعاون روستایی و میدان 
میوه و تره بار باشیم تا التهاب از بازار گرفته شود تا در این 
بین نه تنها دستان کشاورزان خالی نماند بلکه به مصرف 

کنندگان و مردم نیز توجه شود.

عــدم آنتن دهــی تلفن همــراه و ضعف 
پوشــش مخابراتی و ارتباطــی در کنار دیگر 
مشــکلات موجب گلایــه مســافران آزادراه 
خرم آباد-اراک شــده اســت؛ موضوعی که با 
گذشــت ۶ ماه از افتتاح این پروژه حل نشده 
آزادراه  مشــکلات  مهــر،  گزارش  اســت.به 
خرم آباد - اراک به رغم گذشــت نزدیک به ۶ 
ماه از افتتاح هنوز رفع نشده است به طوری که 
همچنان مســافران این مسیر از وضعیت آن 
گلایه هایــی دارند و خواســتار تکمیل پروژه 
توسط متولیان هستند.آزادراه خرم آباد- اراک 
به صورت ۶ خطه شــامل ســه خــط رفت و 
ســه خط برگشــت، به طول ١۳۴ کیلومتر و 
عرض ۳۵ متر طراحی و اجراشــده است که 
اتصال بین آزادراه اراک- سلفچگان- ساوه و 
خرم آباد- پــل زال را برقرار می کند و در فاز 

نخست، ۶۷ کیلومتر آن حدفاصل بروجرد تا 
خرم آباد بهره برداری شده است.

بهره برداری از این آزادراه مزایای بسیاری 
برای مســافران و خودروهــای عبوری از این 
محور داشته است به طوری که علاوه بر افزایش 
شاخص های ایمنی جاده ای، سرعت تردد نیز 
از ۸۰ کیلومتر به ١١۰ کیلومتر افزایش یافته 
و گره هــای ترافیکی در محدوده شــهرهای 
اراک، بروجرد و خرم آباد رفع و از تداخل تردد 
شهری و برون شــهری این منطقه جلوگیری 
شده اســت.کاهش طول مسیر به میزان ۳۰ 
کیلومتر و کاهش ۴۵ دقیقه ای مســیر باعث 
شــده تا این آزادراه در حوزه ترانزیت کالا و 
اتصال کریدورهای شمالی کشور به بندر امام 
خمینی )ره( نقش ویژه ای ایفا کند.باوجوداین 
مزایا، همچنان این محور ترانزیتی از مشکلات 

جدی رنج می بــرد، ضعف در حــوزه علائم 
ایمنی و نصب تابلوهای راهنمایی، نبود پایگاه 
راهداری و امداد جــاده ای و همچنین ضعف 
تجهیزات و امکانات آتش نشــانی در ورودی 
و خروجــی تونل ها، لــزوم تعمیر و نگهداری 
چراغ های تونل ها و… بخشــی از مشکلات 
این آزادراه اســت.همچنین چند کیلومتری 
از مســیر انتهایی این آزادراه تکمیل نشده و 
با توجه به برقراری جریــان تردد روی آن و 
مشکلاتی مانند عدم دیواره سازی کنار جاده 
و نیمه تمام ماندن عملیات در شانه راه موجب 

نگرانی هایی شده است.
امــا در حال حاضر مهم ترین مشــکل در 
آزادراه خرم آبــاد- اراک مســئله عدم آنتن 
دهی در این محور است به طوری که مسافران 
این مســیر تا زمانی که در این جاده در حال 
عبور هســتند امکان برقراری تماس تلفنی و 
دسترســی به امکانات اینترنت را ندارند.این 
امر علاوه بر ایجاد مشــکل برای خودروهای 
عبوری، به طورقطع مســائل جدی در حوزه 
امدادرسانی در صورت وقوع هرگونه حادثه ای 
ایجاد خواهد کرد.درصورتی که در این آزادراه 

شــاهد وقوع تصــادف یا حــوادث مختلف 
باشــیم متأسفانه امکان تماس برای مسافران 
از یک ســو و همچنیــن ارتباط گیــری برای 
امدادرسانی ســازمان های خدماتی و امدادی 
از ســوی دیگر فراهــم نخواهد شــد.معاون 
هماهنگی امور عمرانی استانداری لرستان در 
این رابطه در گفتگــو با خبرنگار مهر یکی از 
مشکلات در این زمینه را وضعیت آنتن دهی 
در جاده هــا و خصوصــاً آزادراه ها که از نقاط 
مهم و اساسی استان هستند عنوان کرد.احمد 
دالوند با انتقاد از وضعیت نامناسب آنتن دهی 
تلفن همراه در آزادراه ها گفت: بنا بود با توجه 
به ضرورت در مســیر آزادراه خرم آباد-اراک 
یک سایت ایجاد شود که در جلسه ای تصویب 
شد با همکاری شــرکت توزیع برق استان و 
شرکت ارتباطات ســیار در کوتاه ترین زمان 
ممکن، این ســایت احداث شــود تا وضعیت 
آنتن دهی در طول مســیر پوشــش بهتر و 

بیشتری داشته باشد.
معاون هماهنگی امور عمرانی اســتانداری 
لرستان افزود: در این جلسه مقرر شد وضعیت 
موردبررســی  آنتن دهــی جاده هــا مجدداً 

قرارگرفته و نقاط مشــکل دار رفع ایراد شود.
دالوند با اشاره به نقش سرعت عمل در هنگام 
حادثه گفــت: اگر خدای ناکــرده حادثه ای 
در مســیر آزادراه ها اتفاق بیفتــد با توجه به 
اهمیت زمان باید دســتگاه های امدادرســان 
بتوانند از طریق ارتباطات در کوتاه ترین زمان 
ممکن در محل حادثه حاضر شــوند.بنابراین 
گــزارش، پــروژه آزادراه اراک- خرم آبــاد با 
همکاری شــرکت ساخت و توسعه زیربناهای 
حمل ونقل کشــور به نمایندگی از وزارت راه 
و شهرسازی و قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء 
)ص( به صــورت مشــارکت ۶۰ درصد به ۴۰ 
درصد اجراشــده و بازگشت سرمایه طی یک 
دوره ۲۰ ســاله پیش بینی شده است.۴ رشته 
تونل ســه خطه جمعاً به طول ۷.۵ کیلومتر 
در آزادراه خرم آبــاد- بروجرد اجراشــده که 
از ویژگی هــای منحصربه فــرد آن، احــداث 
به  دو رشــته تونــل رفت وبرگشــت، جمعاً 
طول ۶١۸۰ متر، به عنــوان بزرگ ترین تونل 
ســه خطه آزادراهی کشور اســت که نقش 
 میانبــر را در مســیر بروجــرد بــه خرم آباد

 ایفا می کند.

رئیس اداره منابع آب شهرستان نمین گفت: 
سد مخزنی عنبران به دلیل عدم تحقق بودجه 
با کندی پیش می رود.علی اکبری در گفت وگو 
با مهر، با اشــاره به اینکه سد مخزنی عنبران 
هم اکنــون بالغ بر ۶۵ درصد پیشــرفت دارد 
اظهار کرد: عملیات اجرایی سد عنبران متوقف 
نشده است ولی به دلیل شرایط آب و هوایی و 
عدم تحقق بودجه به صورت یک شــیفت اجرا 
می شــود.وی بیان کرد: سد مخزنی عنبران با 
هزینــه ای بالغ بر ۵۴ میلیــارد تومان عملیات 
اجرایی آن انجام شــده و تکمیــل این پروژه 

نیازمند ۶۰ میلیارد تومان اعتبار دیگر اســت.
اکبری افزود: در حال حاضر عملیات خاک ریزی 
بدنه سد با پیشرفت ۴۰ درصدی در حال انجام 
اســت و ســاخت قطعات هیدرومکانیکال سد 
اتمام یافتــه و قطعات ابزار دقیــق به کارگاه 
حمل گردیده است.وی در ارتباط با عدم افتتاح 
ســد در سال جاری گفت: افتتاح سد بر اساس 
بودجه تخصیص یافته برنامه ریزی شده بود به 
دلیل عدم تحقق بودجه به سال آینده موکول 
شد هر زمان بودجه تحقق یابد بعد از ۵ یا ۶ ماه 
ســد آبگیری خواهد شد.رئیس اداره منابع آب 

شهرستان نمین در پاسخ به سوال خبرنگار مهر 
در ارتباط با حقآبه روســتاهای »امین جان«، 
»نوشــنق«، »گرده« و »ارونــج« گفت: حقآبه 
روستاهای پایین دســت محفوظ است میزان 
آبی که به ســد وارد می شود باید از سد خارج 
شود در شرایط بارندگی خروجی سد بیشتر و 
پایدارتر خواهد بود.وی افزود: کنترل سیلاب، 
تغذیــه چاه ها و چشــمه های پایین دســت، 
تأمین حقابه کشــاورزی پایین دست و توسعه 
گردشگری از اهداف ایجاد سد مخزنی عنبران 
است.اکبری در پاسخ به سوال خبرنگار مهر در 

ارتباط با استفاده آب سد مخزنی عنبران برای 
آب شــرب شهر عنبران و روســتاهای اطراف 
گفت: ظرفیت ســد عنبران یــک میلیون متر 

مکعب اســت و سدهایی که ظرفیت آب آن ها 
یک میلیون متر مکعب اســت برای آب شرب 

استفاده نمی شود.

باد های نمکی و درگیر شدن مردم با بیماری های صعب العلاج در اطراف دریاچه بختگان

خبری از حذف دلالان نیست

نقره داغ شدن مردم با سیب زمینی همدان

خرم آباد- اراک ۶ ماه پس از افتتاح

مسافران این آزادراه در دسترس نیستند!

رئیس اداره منابع آب نمین خبر داد

سد مخزنی عنبران در انتظار تحقق بودجه

بازگشایی 12 روزه زاینده رود
  بامداد ١۲ بهمن ماه، خروجی سد زاینده رود برای کشت پاییزه کشاورزان 
افزایش یافت و صبح روز، ١۴ بهمن ماه آب به پل های تاریخی اصفهان رسید.

به گزارش ایســنا، رودخانه زاینده رود به مدت ١۲ روز جریان دارد. قرار است 
۵۷ میلیون متر مکعب آب تحویل کشــاورزان شــرق شــود و براساس توافق 
کشاورزان غرب اصفهان، بعد از عید برای باغات خود آب داشته باشند.نماینده 
مردم شهرســتان های شهرکرد، بن و سامان در مجلس شورای اسلامی با بیان 
اینکه بازگشایی سد زاینده رود با هماهنگی مسئولان این استان صورت نگرفته 
است، گفت: این بازگشــایی یک تصمیم یکطرفه و غلط بوده است، مسئولان 

صدای تانکرهای آبرسانی به شهرکرد را بشنوند.
احمد راســتینه در جمع خبرنــگاران چهارمحال و بختیاری با اشــاره به 
بازگشــایی ســد زاینده رود در شــرایط فعلی، اظهار کرد: این بازگشایی یک 
تصمیم غلط بود، این گلایه به وزارت نیرو انعکاس داده شــده اســت و قطعا 
تذکــرات لازم را به وزیر نیرو خواهیم داد، حقوق مردم این اســتان به صورت 
ویژه توسط مسئولان پیگیری می شود.نماینده مردم شهرستان های شهرکرد، 
بن و ســامان در مجلس شورای اسلامی افزود: مردم اســتان نگرانی از بابت 
کمبود آب نداشــته باشــند، ١۰۰۰ میلیارد تومان برای پروژه آبرسانی بن به 
بروجن تخصیص پیدا کرده اســت، با تکمیل این پروژه تا پایان ســال ١۴۰١ 
مشکل تنش آبی در این استان حل و کام مردم شیرین خواهد شد.وی با بیان 
اینکه بازگشایی ســد زاینده رود با هماهنگی مسئولان چهارمحال و بختیاری 
صورت نگرفته اســت، تاکید کرد: این بازگشــایی یک تصمیم یکطرفه و غلط 
بوده اســت، قطعا این موضوع از طریق مجلس شورای اسلامی مورد پیگیری 
قرار خواهد گرفت.راستینه تصریح کرد: امیدواریم مسئولان صدای تانکرهایی 
که در حال آبرســانی به مردم شهرکرد هستند را بشنوند، مردم به علت تنش 

آبی با قطعی و کمبود آب مواجه شده اند.

توضیحات فرماندار مرکز لرستان 
درخصوص خودسوزی یک دستفروش

فرماندار خرم آباد توضیحاتی در خصوص حادثه خودســوزی دســتفروش 
خرم آبــادی ارائه داد.جعفر طولابی در گفت وگو با ایســنا بیان کرد: آنچه که 
شــهرداری خرم آباد به ما گزارش دادند و بررســی کردیم گویا غروب روز ١۳ 
بهمن ماه بین ســاعات ١۸:۰۰ و ١۸:۳۰ دقیقه مامورین ســدمعبر در میدان 
امام حســین )ع( )شقایق( خرم آباد به دستفروشــانی که بساط پهن کرده و 
ســد معبر ایجاد کردند تذکر دادند و پس از تذکر اکثر دست فروشان رعایت 
می کنند و فرد مذکور مقاومت کرده و شــروع به جر و بحث با مامورین ســد 
معبر می کند و ظاهرا عصبی می شود.وی ادامه داد: مامورین برخورد خشنی با 
این فرد نداشــتند و چون جر و بحث می کنند فرد مذکور عصبی شده و اقدام 

به خودسوزی می کند.
فرماندار خرم آباد بیان کرد: یکی از مامورین شهرداری که در خاموش کردن 
آتش این فرد کمک می کنند نیز از ناحیه دســت و صورت دچار ســوختگی 
می شود.طولابی گفت: فرد مذکور و مامور شهرداری برای درمان به بیمارستان 
منتقل می شــوند و در حال درمان هســتند.وی بیان کرد: مبارزه با سدمعبر 
کاری قانونی اســت و ســبب نارضایتی شهروندان می شــود و مردم از ایجاد 
ســد معبر گلایه مند هســتند.فرماندار اضافه کرد: تذکرات لازم به شهرداری 
مرکز استان داده شــده تا مامورین را توجیه کنند.طولابی ادامه داد: افراد در 
خیابان های مرکزی پرازدحام شــهر خرم آباد برای فروش اجناس خود حضور 
پیــدا می کنند که قبلا در کارگروه های مختلف مصوب شــده که شــهرداری 
در مناطق مختلف شــهر، مکان های مناســبی را برای هدایت دستفروشان و 
استقرار آنان فراهم کند منتها توجیه شهرداری این است که این افراد استقبال 
نمی کنند و عمدتا اصرار دارند در خیابان های مرکزی شــهر مستقر شوند.وی 
افزود: در خیابان های اصلی شــهر مکان مناســب برای استقرار دستفروشان 
وجود ندارد که حالت بازارچه داشــته باشــد.فرماندار مرکز لرستان بیان کرد: 
در حاشــیه و خارج شهر مکان هایی وجود دارد و شهرداری آمادگی دارد آنها 
را مستقر کنند اما دستفروشان اســتقبال نمی کنند.طولابی خاطرنشان کرد: 
از طرفی مردم نیز با مشــکلات معیشتی و اقتصادی و وضعیت بیکاری مواجه 
هســتند و مجبور به دستفروشی هســتند.وی افزود: مکتوب به شهردار تذکر 
دادیــم که افرادی را که برای مقابله با ســد معبر به کار می گیرند به شــکل 
ارشــادی و تذکر اقدام کنند نه اینکه رفتار آنها سبب مقاومت مردم و نهایت 
منجر به چنین حوادثی شود.فرماندار خرم آباد گفت: باید مردم از این موضوع 
مقابله با ســد معبر که قانون است توجیه شوند و اخطار به گونه ای نباشد که 
ســبب ناراحتی و عصبانیت افراد شــود و این گونه حوادث را به دنبال داشته 

باشد.

۵ هزار از ۷ هزار میلیارد تومان خسارات سیل
 به دلیل عدم احداث سیل بند خرم است

اســتاندار کرمان با اشــاره به مشــکلات اســتان که با روال عــادی قابل 
حل نیســت گفت: ســیل بند خرم در دهه ۵۰ مطالعه شــده و ۲۰ کیلومتر 
آن قبــل از انقــلاب اجرا شــده، ١۵۰ کیلومتر باقیمانده آن را در ۴۳ ســال 
 آن را انجــام نداده ایــم که در ســیلاب ۵ هزار میلیارد تومان خســارت وارد

 کرده است.
علی زینی وند در جلســه شورای معادن اســتان کرمان گفت: دولت اراده 
واگــذاری اختیارات در حوزه معادن را دارد منتهی وزیر صمت نیز دســتش 
بســته است و اگر مجلس شورای اســلامی این موضوع را قانونی کند، تحول 
بزرگی ایجاد می شود.اســتاندار کرمان درباره آب شــرب شــمال استان نیز 
گفت: بلید از خط انتقال آب خلیج فارس اســتفاده کنیم و منابع آن از طریق 
مسئولیت های اجتماعی و مشارکت بنگاه های بزرگ تامین کنیم. وی خطاب 

به مسئولین استان گفت: مصوبات را پیگیری کنید تا به نتیجه برسد.

افزایش 1۰۰ درصدی مراجعین سرپایی مبتلا 
یا مشکوک به کرونا در مشهد

رئیس کمیته رسانه و اطلاع رسانی قرارگاه مدیریت کرونا در دانشگاه علوم 
پزشــکی مشــهد با اشــاره به افزایش بیش از ١۰۰ درصدی تعداد مراجعین 
سرپایی به مراکز خدمات جامع سلامت منتخب کرونا و اورژانس بیمارستان ها 
از عموم مردم خواســت در صورت ابتلا به علائــم در اولین گام ضمن تماس 
با ســامانه ١۹١ به نزدیکترین مرکز منتخب و یا درمانگاه مراجعه کنند.دکتر 
محمــد پهلوان با بیان اینکه طی یــک روز ۲۹۵۸ نفر به مراکز منتخب کرونا 
و ١۴۹۸ بیمار مبتلا ویا مشــکوک به کرونا به بیمارســتان های تحت پوشش 
دانشگاه علوم پزشکی مشهد مراجعه کردند، اظهار کرد: تمام سطوح بهداشتی 
و درمانی برای خدمات رســانی به بیماران در آمادگی کامل است و حضور به 
موقع بیماران در مراکز ســطح یک و ۲ نقش ویژه ای در شناســایی و درمان 
موثر خواهد داشــت.وی با بیان اینکه طــی ١۰ روز اخیر تعداد بیماران مبتلا 
یا مشــکوک به کرونای بستری در بیمارستان های خراسان رضوی نیز افزایش 
حدود ۹۰ درصدی داشــته، خاطرنشــان کرد: بیــش از ۶۹۶ بیمار مبتلا یا 
مشکوک به کرونا در بیمارستان های استان بستری هستند که ۵۰۲ نفر از این 

بیماران متعلق به دانشگاه علوم پزشکی مشهد است.
رئیس کمیته رسانه و اطلاع رسانی قرارگاه مدیریت کرونا در دانشگاه علوم 
پزشــکی مشهد تصریح کرد: طی یک روز ۲۸۵ بیمار جدید مبتلا یا مشکوک 
به کرونا در مراکز درمانی اســتان بســتری شــدند که ۲١۷ نفر از این تعداد 
در مراکز درمانی دانشــگاه علوم پزشــکی مشهد بســتری هستند.به گزارش 
روابط عمومی دانشــگاه علوم پزشکی مشــهد پهلوان تعداد بیماران مبتلای 
بســتری در بخش های مراقبت ویژه اســتان را ١۶۳ نفر عنوان کرد که از این 
تعداد ١۲۳ نفر در مراکز درمانی دانشــگاه علوم پزشکی مشهد تحت مراقبت 
ویژه هســتند.وی با بیان اینکه نخستین سطح خدمات رسانی حوزه بهداشت 
اســت که در این راستا ضمن تقویت سامانه ١۹١ برای راهنمایی عموم مردم، 
علاوه بر مراکز خدمات جامع ســلامت منتخب کرونا از ظرفیت درمانگاه های 
بخش خصوصی نیز اســتفاده شــده، اظهار کرد: شــهروندان می توانند برای 
کســب اطلاعات در خصوص علائــم بیماری با ســامانه ١۹١ تماس حاصل 
کننــد و با راهنمایی این مرکز در صورت نیاز به  مراکز بهداشــتی و درمانی 
در ســطوح مختلف مراجعه کنند.رئیس کمیته رسانه و اطلاع رسانی قرارگاه 
مدیریت کرونا در دانشگاه علوم پزشکی مشهد خاطرنشان کرد: سامانه ١۹١، 
سطح سرپایی شــامل مراکز خدمات جامع ســلامت و ١۴۰ درمانگاه بخش 
خصوصی، بیمارســتان ها و مراکز تکمیل درمان و مراکز پرســتاری از جمله 
 سطوح برنامه ریزی شــده برای خدمات رسانی به بیماران در موج ششم کرونا

 محسوب می شود.

اخبار کوتاه


